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Summary

        
In 20 healthy volunteers 16-channel surface electromyograms were monopolarly recorded from the right and left masseter muscle during defined functional conditions (force-constant bite, right and left hand side, 196, 333, 530 N chewing force, during a compensation of a load directed from a frontal or a lateral position to the mandible (20, 49, 69 N), during rest position of the mandible). The EMG curves were quantified by the calculation of spectral EMG-parameters (FFT). With respect to the muscle a topographic oriented representation of the myoelectrical activity was realised by a mapping of spectral EMG-parameters. The monopolarly recorded EMG activities significantly differed between the 16 electrode positions (topographic EMG distribution pattern). During the several examination conditions of the masseter muscle different topographic distribution pattern of the myoelectrical activity were found. Moreover, the total EMG power between the muscle functions differed too. The level of the load influenced the spectral EMG power as well as, partly, the topographic EMG distribution pattern.


      
        
Zusammenfassung

        
Bei 20 gesunden Personen wurden monopolar vom rechten und linken M. masseter 16 Kanal-Oberflächen-elektromyogramme unter definierten Funktionszuständen aufgezeichnet (beim rechts- und linksseitigen kraftkonstanten Zubeißen mit 196, 333, 530N Kaukraft, während der Kompensation frontaler und lateraler Schubbelastungen auf den Unterkiefer mit 20, 49, 69 N, während der Ruhelage des Unterkiefers). Die Quantifizierung der EMG-Kurven erfolgte über Parameter des EMG-Leistungsspektrums (berechnet mittels FFT). Durch das Mapping solcher spektraler EMG-Parameter gelingt eine topographisch orientierte Darstellung myoelektrischer Aktivitäten über dem Muskel. Die monopolar registrierte EMG-Aktivität unterscheidet sich signifikant zwischen den 16 Ableitpunkten (topographisches EMG-Verteilungsmuster). Für untersuchte Funktionen des M. masseter lassen sich verschiedenartig topographische Verteilungsmuster der spektralen EMG-Gesamtleistung nachweisen. Darüber hinaus differieren auch die EMG-Spektralleistungen, je nach Funktion zumindest in bestimmten Muskelregionen. Die Belastungsstärke beeinflußt sowohl die Höhe der EMG-Leistung als auch partiell das EMG-Verteilungsmuster.


      

Key words

Myoelectrical avtivity distribution M. masseter - Healthy subjects - Mapping of spectral EMG parameters - Poly-channel surface electromyography
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